
נירים בדרך הביתה
עלון עדכון שבועי 24.11.2023

עד הבא ם בדרך לי רי י נ
ביום חמישי יצאנו ל”טיול קיבוץ” לבאר

שבע, לסייר במקומות השונים המיועדים
עבור קהילת נירים. היינו בגני יעלים,
במשען (שם זכינו לקבלת פנים חמה

מאוד, מפגש עם הצוות, כיבוד וארוחת
צהריים), בקריית גנים ובשכונת הפארק.

את הסיור הובילו גבי שלייכר וגולדי הס,
החברים בצוות המוביל את המעבר לבאר
שבע. היתה אווירה נעימה ותחושה שיש

למה לחכות וכדאי להיות אופטימיים. 

שבת שלום,
השבוע מגיע לסיומו השבוע השביעי

שלנו באילת, ולצד ההסתגלות
וההתבססות פה, אנחנו כבר מפנים

חלק ניכר מתשומת הלב לשלב הבא
במסע. בתחילת השבוע קיבלנו החלטה

(באמצעות משאל דיגיטלי) להעתיק את
קהילת נירים לבאר שבע. המעבר צפוי

להתממש בעוד כחודש וחצי, וצוותים
שונים עובדים כעת במרץ על המהלך.

בקרוב נעדכן בפירוט ובאופן מסודר על
מרכיבי המהלך השונים.

המערך החינוכי שלנו ממשיך לפעול
באופן מופלא. אנחנו עובדים על כתבה

נרחבת בנושא שתתפרסם בקרוב.
השבוע ציינו יחד במלון 30 ללכתם של
דורון ומור מאיר, בטקס מכובד, מרגש

ורב משתתפים שלקחו בו חלק
המשפחה, חברים וכלל הקהילה. יהיה

זכרם ברוך ומבורך. 
בחזית המאבק לשחרור החטופים אנחנו

נמצאים בצומת רגישה ומורטת עצבים
סביב הפרסומים על עסקה, ובתקווה

ותפילה לראות את חנה, נדב, יגב,
רימון ונורה במהרה איתנו. 
פגישה במשען עם שוקי המנכ”ל (תושב קיבוץ גבים)סופ"ש של בשורות טובות!

בה ף, כתי סו אי
כה: חנה ערי ו

ת ענ ו ן  י נשטי בי רו
מרלא

ארוע של פעם בחיים
- אל תפספסו!
פרטים נוספים

בעמוד 3



י ר ו נ ת ר  חה עם דרו / שי מהנעשה במשק 

טיפה מוזר לשבת בארומה באילת
ולראיין את דרור על הנעשה במשק

בנירים...
אז ככה: באופן כללי ניתן לומר שפרט

לרפת, שם החליבות מתקיימות כסדרן,
שאר הפעילויות תלויות באישור ותאום

צבאי ועובדים כמעט רק באזורים
שממזרח לכביש הפרסה. ברור שמצב זה

גורם להפסדים הנובעים מכך שהחלק
המערבי לא מעובד ומדובר בהיקף

שטחים נרחב.
האבוקדו והבננות שלנו משלמים את

מחיר האילוצים הביטחוניים ולא תמיד
מקבלים את כל הטיפול וההשקיה שהם

זקוקים להם.
ברפת מתגבשת כעת בנוסף למרסלו

ולסיון המסורים שלנו, קבוצה של
עובדים קבועים שיתגוררו בקומונת
השוה"צ בנירים, קבוצת הישראלים

האיכותיים המצטרפת לשורותינו תתרום
רבות לייצוב הענף. נוספו לרפת 2
מיגוניות לשיפור ביטחון העובדים

ומקודם מהלך לתוספת מכסת חלב.
בגד"ש – הטרקטורים שלנו חונים מחוץ

לנירים, בעיקר באורים והקומביינים עברו
לטיפולם של חוליו ופארס במוסך

ברוחמה (הקיבוץ של ניר שפר, רכז
הגד"ש) אשר מכינים אותם לאסיף תפ"א
המתוכנן להתחיל בעוד כ 3-4 שבועות.  
לאחרונה התגבשה קבוצה של 8 עובדים

ועובדות מופלאים ישראלים, שבאו
לתקופה של לפחות חצי שנה. הם

מתגוררים ברוחמה וניר שפר דואג לכל
מחסורם. 

 דרור מקפיד להגיע אחת לשבוע לכל
אחת ואחד מהעובדים בנירים להקשיב,

להכיר ולהוקיר.
השבוע דני פרטוש ורותם תנורי

נמצאים בנירים במסגרת סבב חברים,
לצורך תחזוקה ותפעול מערכות הקיבוץ

וכפי שניתן לראות בתמונה, לא
מאפשרים לאיש מטובי האנשים הללו
שבאו לסייע בעבודות המשק, להישאר

רעב או צמא.
בר ורותם מגייסים עובדים ומתארגנים

לתחילת קטיף האבוקדו. קטיף שיתבצע
כמובן בתלות יומיומית באילוצים

ביטחוניים ובאישורים צבאיים. 
 לבתי הקירור מגיעות מידי יום ביומו
משאיות של תוצרת חקלאית לקירור

ארוך טווח, פעילות זו מתבצעת בשליטה
מרחוק של זארה ומקרוב קרוב של גופ

ושני עובדים קבועים ומסורים המגיעים
יום יום לנירים.

 המשק ממשיך ומתפקד ככול הניתן
בסיטואציה הכמעט בלתי אפשרית הזו,

ותוך מאמץ רב של רבים מנירים ומבחוץ
וזו הזדמנות לומר תודה ולהביע הערכה

גדולה לכל מי שנושא בנטל. 



מאז ה-7 באוקטובר אנחנו עטופים בהמון
אנשים טובים שמגוייסים עבורנו ללא

תנאי ומאירים לנו את הדרך  - העיר
אילת , מלון המלך שלמה, מועצת אשכול

ועוד. מעטפת מרכזית ומשמעותית היא
בני ובנות הקיבוץ שעזבו , בני ובנות

גרעין לשעבר, חברים ותושבים שחיו
ביננו תקופה . הקשר התהדק, נפתחה
קבוצת וואטסאפ ייעודית כדי לעדכן

באופן שוטף על מצב הקהילה באילת ,
על מצב הקיבוץ ועוד.

בו בזמן עלה הרצון והצורך הן מצד נירים
והן מצד המעטפת לקים מפגש מחבק
ותומך. הוקם צוות, היתה פגישת זום,
נשלחה הרשמה ואנחנו בדרך ליצירת

מפגש משמעותי יצירתי ומרגש. 
מזמינים את כולם להרשם בקישור

מימין- יש למה לצפות ��

ם ם מתחברי רי י נ

פגישת תיאום ראשונה ומרגשת של הצוות
המוביל של מפגש קהילת נירים לדורותיה  אופיר

כוכבי, חובב שמי, עדו הגלילי, ארז וולוזני
ודגנית סרלין.

להרשמה לארוע:
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQL
SdVHsq5Lt54olHS3Ii3uXMoPQFVhv8qCB929

6np6fuZRglFuQ/viewform?usp=pp_url

יובל ונופר בוכשטב יחד עם
עופרה רז במשלחת בגרמניה

20-22.11.2023

נופר יובל ועופרה טסו לגרמניה במשלחת
פרטית, בהזמנת Michael Joukov חבר

פרלמנט של Baden-Württemberg מטעם
המפלגה הירוקה. 

מטרת המסע הייתה להפנות קשב לסיפור
האישי של יגב ורימון, לסיפור של נירים,
לכל הזוועה שהתרחשה ב 7.10  ולנושא
הצורך הדחוף לשחרור החטופים כולם. 

התכנית העמוסה כללה מפגשים רבים עם
אישים משמעותיים ורמי דרג בפרלמנט

ובקהילה היהודית. נופר יובל ועופרה
התקבלו בחום, בהקשבה וברצון עז לסייע.

הם מספרים כי המארחים עשו מעל ומעבר
על מנת להפגיש אותם עם כמה שיותר

אנשים בעלי השפעה ולאפשר להם לספר
על יגב ורימון ועל מצוקת המשפחה.

המארחים שכמה מהם ביקרו בארץ לפני
כשבועיים- שלושה והזדעזעו ממה ששמעו

וראו, הרגישו צורך לסייע, לעשות יותר,
להפיץ ולקדם ככל שביכולתם את שחרור

החטופים כולם ובאופן מייידי.
לקראתת הביקור, שתואם גם עם מטה

משפחות החטופים, קיבלו הדרכה איך כדאי
לדבר, מה לעשות וממה להימנע. בהדרכה

נאמר שהגרמנים, בניגוד לישראלים, לא
מחבקים. מקסימום לוחצים יד בסגנון ביידן.

המציאות הראתה את ההפך: בכל מקום אליו
הגיעו: בפרלמנט, בכנסייה וכמובן בקהילה

היהודית, לא נתנו בכלל אופציה של לחיצת
יד, חיבקו אותם ארוכות ובכו ביחד על במצב

הקשה.
עם סיום הביקור מסכמת נופר: זה היה מסע

עמוס ואינטנסיבי שדרש משאבים רגשיים
רבים. יחד עם זאת, יצאנו מחוזקים ועם

תקווה שהצלחנו לפתוח כמה ערוצים
שבתקווה יזרזו עוד קצת את שחרור

החטופים.
בעמוד הפייסבוק של נופר מתפרסם סיכום
מפורט של המסע, מוזמנים להכנס ולקרוא.
נסיים בדרישה, זעקה ותקווה לשחרורם של

יגב, רימון, חנה, נדב ונורה וכל החטופים
כולם עכשיו!!



 מרסלו ואני טסנו ב-19.10.2023 למרכז
אמריקה כדי למסור עדות ולשתף במה

שהתרחש בשבת הארורה של ה-7
באוקטובר בביתנו ובקיבוץ נירים.

 המסע החל בקוסטה ריקה.
זה בהחלט היה  לא קל, אבל אנחנו
מקווים שהצלחנו להעביר את רגעי

החרדה והפחד, את חוסר הביטחון וחוסר
הוודאות ואת מכלול הרגשות הקשים של

עצב, אבל, ודאגה שלא עוזבים אותנו
מאז.

זעקנו את הדרישה לשחרר מיידי מהשבי
של החטופים שלנו - את  יגב, רימון,
חנה, נדב ונורה  ואיתם כל החטופים

כולם!!! הסברנו כמה הנושא הזה חייב
להישאר בראש סדר העדיפויות ועד כמה

כל יום, שעה ודקה שחולפים הם
קריטיים לשלומם.

העדות וההסברה בקוסטה ריקה הייתה
עוצמתית ומרגשת ברמות, היינו בשני

בתי ספר לא יהודיים, התראיינו בכמה
תחנות רדיו, בטלוויזיה, במסיבת

עיתונאים מתחנות CBN לכל אמריקה
לטינית, בפודקאסט ועוד.

 נכחנו באירוע בבית כנסת של הקהילה
היהודית לזכר ליל הבדולח המסמל את

תחילת השואה. היה עצוב לחוות את
החיבור בין זיכרון זוועות הימים ההם,
לבין האסונות הקשים של  הזמן הזה.

אנה מספרת על מסע  די
קה הסברה במרכז אמרי

ת אדל מספרת על מסעו
ה י גרמנ ו לארה”ב 

אדל – טסה לא מעט למסעות הסברה בעיקר
בארה"ב אך לא רק. 

לאחרונה, היא מספרת, הייתי בארה"ב
וגרמניה, בשני המקומות הייתי חלק

ממשלחת (אחת מומנה ע"י אנשי עסקים
אמריקאים ישראליים, והשנייה ע"י משרד

החוץ). מטרת המשלחות הללו הייתה
להיפגש עם מחוקקים, אנשים בעלי השפעה

בעולם העסקים ובתקשורת, לספר על
החוויות שלנו. על מה שעברנו ואנחנו
עוברים. בכל משלחת, היה נציג מקרב

משפחות החטופים, ניצולים מהמסיבה
ברעים, ובמשלחת לברלין היה אלוף משנה

(מי"ל) נמרוד פלמ"ח. ירושלמי שב-7.10
ביוזמתו האישית נסע ברכבו הפרטי כדי

לחבור לכוחות ולהציל את מי שניתן. 
כל האנשים שפגשנו היו אוהדי ישראל- לא

היינו צריכים להתווכח, פשוט היה להם
חשוב ומשמעותי לשמוע ממקור ראשון על

מה קרה לנו ואצלנו. 

באירוע היו שגרירים מיפן, רוסיה, גרמניה,
השתתפו אנשים משגרירות אנגליה ובליז.

וכן ארכיבישוף מכנסיית קוסטה ריקה,
הקונסול הישראלי ועוד.

האנשים שהזמינו אותנו היו בהלם
ובהתרגשות מאוד גדולה. יש צורך עצום

בהבאת הסיפור מהצד שלנו. אנשים עובדים
קשה בגולה כדי לשנות את הדעה הרווחת

שישראל אשמה בכל. 
ממשיכים לפנמה ונשתף גם בהמשך.

 לכל קהילת קיבוץ נירים, היכן שאתם-
שימרו על עצמכם היכן שאתם ושנפגש

כולנו יחד  בקרוב.



 נושא הכביסה ממשיך ללוות אותנו
במלון. בשל ריבוי הודעות בקבוצת

הווטסאפ הכללית עלה רעיון מוצלח
לפתוח קבוצה ייעודית לנושא. 

שהם  ירקוני ערכה עבורנו בשיר את
תקציר הפרקים הקודמים:

 
ירַת הַכְּבִיסָה�� שִׁ

בָּאָרֶץ נכֵָר, לֹא נבֵוֹשׁ, גּםַ 
ל בּוֹשׁ), קִיעוּ בִּמְכוֹנוֹת (לֹא שֶׁ שְׁ הִ

חַ, ישֵׁ אַחְרָאִית ותְוֹרִים- דָּאֲגוּ לְחֶדֶר, לְמַפְתֵּ
דבָֻּר מְּ דָּה שֶׁ עֻבְ לְּמוּ מֵהָ תְעַ אֲבָל הִ

רְאֵלִים- בְּישְִׂ
כוֹנהָ, מְּ יל אֶת הַ פְעִ כַח לְהַ אֶחָד שָׁ

מְָה- וּק סִיּ יּ בְּדִ לָּהּ  כוֹנהָ שֶׁ מְּ הַ יא שֶׁ הִ הַ
לוֹן יצְָאָה, מָּ מֵהַ

רִיטִים שׁוֹניִם- ה פְּ לוֹשָׁ דֶּרֶךְ שְׁ בַּ לַהוּא נוֹסְפוּ 
חְתּוֹניִם, ג תַּ וּ רֶֶב וזְ גּ יא אִבְּדָה  הִ

עָה ל שָׁ מָה מְכוֹנהָ שֶׁ מָה לֵב, ושְָׂ יא לֹא שָׂ הִ הַ
ל רֶבַע, בִּמְקוֹם שֶׁ

בְּדֶרֶךְ קֶבַע.  בְּלִי תּוֹר  הוּא נדְִחַף  הַ
פְסָקָה, בְּלִי הַ בוּצָה-  קְּ בַּ הוֹדָעוֹת 

קְרִיאוֹת מְצוּקָה- וֹת וּ יּ הִ אֵלוֹת, תְּ שְׁ
ן, בְַּשָׁ י אֲניִ צְרִיכָה אֶת הֲ שֶׁ כְּ מִיד  תָּ

ם מַיםִ, טִנֹּפֶת וּמוֹךְ מִן אֲניִ מוֹצֵאת שָׁ
ן, כָ מּוּ הַ

צַּד, בַּ י  מְתִּ רְטֻבָּה ושְַׂ כְּבִיסָה הָ הוֹצֵאתִי אֶת הַ
לְּידַ, ן שֶׁ בְַּשָׁ סִי לַי כְניִ כְלִי תַּ אִם תּוּ

לַם! חַ? הוּא נעֱֶ פְתֵּ מַּ הוּ רָאָה אֶת הַ מִישֶׁ
לָם, י מֻשְׁ תּוּ לִּי בְּעִ כוֹנהָ שֶׁ הוּ נדְִחַף לַמְּ מִישֶׁ

מְַן, מְָה מִזּ מְכוֹנהָ ימְָניִת סִיּ
ן? בְַּשָׁ י בַּ ה  קוּעָ תְּ כְּבִיסָה שֶׁ ל מִי הַ שֶׁ

לְמִי ישֵׁ מְרַכֵּךְ אוֹ אַבְקָה?
קָה! תָּ שְׁ ל הַ בוּצָה עַ קְּ ים אֶת הַ צָרִיךְ לָשִׂ

בֵּין- אֵיפֹה אֵפִי, אַרְבֵּל ואִיתַי? אָז 
 . ויַ כְּבִיסָה הֲ קֶט גּםַ סְבִיב הַ בְּשֶׁ נוֹצַר לוֹ 

לָּא ןָ לְעֵ כֹּל מְאֻרְגּ לְרָחֵל - הַ תּוֹדָה לְרוֹתֵם וּ
לָּא, לְעֵ וּ

ר קָּ זוֹ ישֵׁ בְּעִ כָּ רָה שֶׁ בַּחֲבוּ דבָֻּר  מְּ שֶׁ כְּ אַךְ 
לָה. לּוּ טִרְלוּל והְִ

סיפורי בדים
ברק פרסמה בקבוצת מאמאצחיק

בפייסבוק:

דוגמית מהתגובות:
 # כשצוות המלון כבר זוכר את השם של

הכלב המשפחתי
# כשהמשטח סביב הכיור במקלחת מחולק

לחצי כיור מטבח עם כלים בייבוש וחצי כלי
רחצה

# כשיש לך ב"בית" דלת מקשרת ... ועוד.

*נציין כי בצד הקשיים, ההומור וקריאות
המצוקה, רוב הזמן הכביסה מסתובבת בנחת

במכונות וביבשנים ויוצאת נקייה וריחנית
לרווחת כולנו.תודה לרחל גורפינקל

שאחראית על הנושא!


